
   

 

   

 

Zápisnica z 1. riadneho zasadnutia Koordinačnej platformy 

Rady vlády SR pre vedu, techniku a inovácie 

06. septembra 2023, 9:00 – 12:00 

Zrkadlová sála, Úrad vlády SR 

 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny – Príloha č.  1 zápisnice 

 

Podklady na zasadnutie Koordiinačnej platformy Rady vlády SR pre vedu, techniku a inovácie (ďalej 

len „KP“) boli členom zaslané elektronicky dňa 30.8.2023, a to v nasledovnom rozsahu:  

1. Program 1. zasadnutia KP 

2. Štatút a rokovací poriadok KP  

 

Rokovanie viedla: Michaela Kršková, predsedníčka Koordinačnej platformy Rady vlády SR pre vedu, 

techniku a inovácie 

 

Program 
Bod 1 - Privítanie, otvorenie rokovania, overenie uznášaniaschopnosti KP 

Bod 2 - Zhrnutie najdôležitejších zmien v oblasti VVaI   

Bod 3 - Informácia o kompetenciách a aktivitách KP 

Bod 4 - Štatút a rokovací poriadok KP   

Bod 5 - Informácia o Národnej stratégii VVaI a plnení opatrení 

Bod 6 - Informácia o stave implementácie Stratégie VVaI pre inteligentnú špecializáciu SR 2021+ a 

procesu podnikateľského objavovania   

Bod 7 - Informácia o príprave Záväznej metodiky riadenia, financovania a hodnotenia podpory VVaI 

Bod 8 - Rôzne 

Bod 9 – Záver 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



   

 

   

 

Priebeh 1. zasadnutia KP 

Bod 1 – Otvorenie rokovania, overenie uznášaniaschopnosti KP 

Predsedníčka KP privítala prítomných, otvorila rokovanie a predstavila hlavné body programu. Pred 

začiatkom rokovania bola overená uznášaniaschopnosť KP a konštatovala sa prítomnosť 24 členov 

osobne a 15 členov online. Prezenčná listina je prílohou č. 1.  

 

Predsedníčka KP upozornila všetkých zúčastnených, že zasadnutie je po celú dobu nahrávané z 

dôvodu zhotovenia zápisnice a oboznámenia neprítomných o priebehu zasadnutia. 

 

Prvým bodom rokovania bolo schválenie programu 1. zasadnutia KP, pričom sa nezaznamenali 

žiadne návrhy na jeho zmenu alebo doplnenie. 

  

Záver k  hlasovaniu o programe: Prítomní schválili program zasadnutia jednoduchou väčšinou.   

  

Predsedníčka KP pristúpila k schvaľovaniu overovateľa zápisnice. Navrhla P. Petiana a otvorila 

hlasovanie.  

 

Schvaľovanie overovateľa zápisnice   

 

Prítomní schválili P. Petiana za overovateľa zápisnice jednoduchou väčšinou.  

 

 
 

Bod 2 – Zhrnutie najdôležitejších zmien v oblasti VVaI   

Predsedníčka KP otvorila druhý bod programu, v ktorom prezentovala najdôležitejšie zmeny 

v oblasti vedy, výskumu a inovácií (VVaI) od vzniku Výskumnej a inovačnej autority.  

Poukázala najmä na:  

o transformáciu Rady vlády SR pre vedu, techniku a inovácie (RVVTI) na expertný 

orgán (mohol nominovať ktokoľvek, výber medzinárodnou komisiou, v ktorej bol 

napr. bývalý hlavný poradca pre vedu írskej vlády Mark Ferguson, prorektor pre 

výskum z University College London David Price, či profesorka manažmentu 

Kráľovskej univerzity v Londýne Robyn Klingler Vidra) 

o zriadenie sekretariátu (výkonnej zložky) RVVTI – Výskumná a  inovačná autorita 

(VAIA) s tímom cca 40 ľudí 

o zavedenie zahraničných hodnotiteľov alebo panelov pre základný výskum a 

aplikovaný výskum (experimentálny vývoj bude zrejme vyňatý ako celok)  

▪ vo všetkých relevantných výzvach Plánu obnovy už bude zavedený tento 

režim, vo výzvach APVV alebo PSK do istej miery tiež v rámci zákonných 

možnosti (napr. nemožnosť žiadať podávanie projektov v anglickom jazyku) 



   

 

   

 

o schválenie Národnej stratégie VVaI s navýšením zo štátneho rozpočtu na rok 2024 

(57 miliónov EUR), do roku 2030 1 mld EUR zo štátneho rozpočtu (približne 14% 

priemerný ročný nárast)  

▪ stratégia sa pripravovala participatívne, VAIA sa musela vysporiadať s 

približne 1200 pripomienkami a stratégia prešla aj verejnou konzultáciou 

(mohol komentovať ktokoľvek) 

o plnenie vybraných opatrení Národnej stratégie VVaI  

▪ ESOP (sfunkčnenie konceptu zamestnaneckých akcií a úprava 

porovnateľná s vyspelými ekonomikami) 

▪ zrovnoprávnenie podmienok investovania do imania slovenských firiem s 

investovaním do imania firiem obchodovaných na burze (typicky 

zahraničné) 

▪ zjednodušenie registrácie firiem mimo súdov (urýchlenie procesov pri 

zakladaní firiem) 

o VAIA je zároveň vykonávateľom investícii vo výške 570 mil. EUR do výskumu a 

inovácii prostredníctvom grantových výziev (vyhlásených 16, ďalších 6 v procese)  

▪ zavedenie moderných, transparentných prístupov k participácii, 

poskytovaniu férového prístupu k informáciám (napr. FAQ a zverejňovanie 

zámerov výziev na webe) 

Predsedníčka KP ďalej predstavila, na čom aktuálne Výskumná a inovačná autorita pracuje a tiež 

ďalšie významné zmeny, ktoré sa vo VVaI chystajú. 

 

Záver k bodu 2:  Koordinačná platforma vzala na vedomie zhrnutie najdôležitejších zmien v oblasti 

VVaI. 

 

Bod 3 - Informácia o kompetenciách a aktivitách Koordinačnej platformy 

Predsedníčka KP otvorila tretí bod programu a odovzdala slovo riaditeľke kancelárie Rady vlády SR 

pre vedu, techniku a inovácie A. Uhrínovej, ktorá predstavila predložený materiál.  

A. Uhrínová predstavila proces vzniku KP, základy jej fungovania a v krátkosti opísala pracovné 

skupiny fungujúce pod RVVTI. Ozrejmila úlohy a ciele Koordinačnej platformy, ako aj témy 

zasadnutí na najbližšie obdobie a vyzvala členov KP, že môžu predložiť návrhy tém na nasledujúce 

zasadnutia. Prezentácia aj s termínmi nasledujúcich zasadnutí je prílohou č. 2. 

Predsedníčka poďakovala A. Uhrínovej za prezentáciu a otvorila diskusiu k bodu číslo 3. V nej           T. 

Gregor požiadal o ozrejmenie postavenia Koordinačnej platformy voči VAIA a RVVTI a následne 

o úpravu grafiky zobrazujúcej tento vzťah. Predsedníčka KP vysvetlila T. Gregorovi, že Koordinačná 

platforma je poradným orgánom RVVTI, pre ktorú VAIA slúži ako sekretariát.   

M. Kollárová sa informovala, aký je tok informácií medzi pracovnými skupinami RVVTI 

a Koordinačnou platformou. M. Habrman ozrejmil, že Koordinačná platforma bude informovaná 

o rokovaniach a záveroch pracovných skupín.  



   

 

   

 

L. Šimko sa opýtal, kedy bude predložený materiál o revízii výdavkov a kompetencií na rokovanie 

vlády SR a poukázal na rozpočtovú neistotu prichádzajúcu s nadchádzajúcimi parlamentnými 

voľbami. Predsedníčka KP vysvetlila, že revízia výdavkov a kompetencií bude predložená na 

rokovanie ešte súčasnej vlády, a to formou informatívneho materiálu. M. Habrman doplnil, že 

implementačný plán by prijímala až budúca vláda, ktorá vzíde z parlamentných volieb. P. Petian sa 

spýtal na plánované tematické stretnutie k revízii výdavkov a kompetencií, pričom bolo vysvetlené, 

že sa bude jednať najmä o predstavenie analytického materiálu.  

Záver k bodu 3: Koordinačná platforma vzala s pripomienkami na vedomie informáciu 

o kompetenciách a aktivitách Koordinačnej platformy.  

 

Bod 4 - Štatút a rokovací poriadok Koordinačnej platformy   

Predsedníčka KP uviedla štvrtý bod programu a odovzdala slovo riaditeľke kancelárie Rady vlády 

SR  pre vedu, techniku a inovácie A. Uhrínovej, ktorá predstavila predložený materiál. 

A. Uhrínová predstavila návrh Štatútu a rokovacieho poriadku Koordinačnej platformy, ktorý 

ustanovuje pôsobnosť, ciele, úlohy a kompetencie KP, zloženie KP ako aj prípravu a priebeh 

zasadnutí KP. Vysvetlila, že rámec kompetencií a fungovania KP vychádza zo štatútu a rokovacieho 

poriadku RVVTI, avšak pre zjednodušenie a zrýchlenie niektorých procesov bol vypracovaný 

predložený materiál. Na procesy a postupy, ktoré nie sú upravené predloženým štatútom sa 

primerane vzťahuje štatút a rokovací poriadok RVVTI. A. Uhrínová zdôraznila, že návrh štatútu 

a rokovacieho poriadku bol zaslaný členom Koordinačnej platformy na pripomienkovanie a VAIA 

obdržala pripomienky od A. Tomaníkovej (Úrad splnomocnenca vlády SR pre rozvoj občianskej 

spoločnosti) a L. Šimka (MIRRI SR). Ich pripomienky boli predstavené a zapracované v dokumente.   

T. Novotný vzniesol pripomienku k názvu jeho organizácie, ktorá bola zapracovaná. T. Gregor 

vzniesol pripomienku k zjednoteniu terminológie pri nominovaní a navrhovaní členov v článku 4 a 

tiež požiadal o vypustenie zmienky o vydávaní pokynov predsedníčkou koordinačnej platformy. 

Predsedníčka KP prisľúbila jeho pripomienky zapracovať. L. Šimko požiadal o doplnenie plného 

názvu základnej podmienky a špecifických cieľov 1.1. a 1.4. Programu Slovensko. 

 

Záver k bodu 4: Koordinačná platforma schválila s pripomienkami Štatút a rokovací poriadok 

Koordinačnej platformy jednoduchou väčšinou.   

  

 

Bod 5 – Informácia o Národnej stratégii VVaI a plnení opatrení 

Predsedníčka KP otvorila piaty bod programu a odovzdala slovo riaditeľke Odboru stratégií VAIA I. 

Kleinovej, ktorá stručne predstavila Národnú stratégiu VVaI a už dosiahnuté výsledky vo forme 

splnených opatrení. Samotná prezentácia je prílohou č. 3.   

Predsedníčka poďakovala I. Kleinovej za prezentáciu a otvorila diskusiu k bodu č. 5.  



   

 

   

 

M. Sámoš sa zaujímal o mapovanie hodnotových reťazcov a informoval ostatných členov o službe 

Úradu priemyselného vlastníctva SR zameranej na zmapovanie konkurencie a potenciálnych 

partnerov.  

J. Wagner poukázal na potrebu vzdelávania slovenskej mládeže k STEM. I. Kleinová vysvetlila, že 

Národná stratégia VVaI plne podporuje kurikulárnu reformu a jej rozšírenie na vyššie stupne 

školstva a poukázala na možnú potrebu rozšíriť akronym STEM na STEAM, teda zapojenia 

umeleckých predmetov a možnú synergiu medzi odbormi.  

T. Gregor poukázal na potrebu začať konať rýchlo, pretože problém s talentom je akútny, nielen na 

vysokých školách, ale už aj na úrovni základného školstva. Následne poukázal na dobrú prax 

v rakúskom základnom školstve.  

I. Kleinová poukázala na možné synergie medzi umeleckým a technickým vzdelaním.  

P. Breyl v kontexte Košického samosprávneho kraja poukázal na potrebu reformy stredného 

školstva, vyzdvihol prístup k vzdelávaniu k inováciám v kraji a poukázal na headhunting 

zahraničných univerzít prebiehajúci na stredných školách v Košickom samosprávnom kraji.   

Predsedníčka KP navrhla venovať problému vzdelávania jedno z tematických zasadnutí 

Koordinačnej platformy.  

L. Šimko poukázal na dobrú prax vo švajčiarskom školstve a lekciách, ktoré by si Slovensko z toho 

mohlo vziať.   

Členovia sa následne zhodli na potrebe zaradenia tematického zasadnutia k vzdelávaniu a školstvu, 

T. Novotný k problematike poukázal aj na vzdelávanie pedagógov a ich ohodnotenie.   

M. Baňasová sa informovala ohľadne stavu implementácie konceptu misií a z akých finančných 

prostriedkov budú financované. Predsedníčka KP informovala, že danej téme sa bude venovať bod 

číslo 6. 

 

Záver k bodu 5: Koordinačná platforma vzala na vedomie informácie o Národnej stratégii VVaI a 

plnení opatrení.  

 

 

Bod 6 – Informácia o stave implementácie Stratégie VVaI pre inteligentnú 

špecializáciu SR 2021+ a procesu podnikateľského objavovania   

Predsedníčka KP otvorila šiesty bod programu a odovzdala slovo A. Uhrínovej, ktorá predstavila 

aktuálny stav implementácie RIS3 a procesu podnikateľského objavovania. Samotná prezentácia je 

prílohou č. 4.  

Predsedníčka KP doplnila, že Národná stratégia VVaI prináša horizontálne opatrenia a RIS3 by mala 

pomôcť zadefinovať priority. Následne k bodu otvorila diskusiu.  

Záver k bodu 6: Koordinačná platforma vzala na vedomie informáciu o stave implementácie 

Stratégie VVaI pre inteligentnú špecializáciu SR 2021+ a procesu podnikateľského objavovania.  

 



   

 

   

 

Bod 7 – Informácia o príprave Záväznej metodiky riadenia, financovania a 

hodnotenia podpory VVaI 

Predsedníčka KP otvorila siedmy bod programu a odovzdala slovo riaditeľovi Odboru programov 

VAIA Danielovi Strakovi, ktorý predstavil proces prípravy Záväznej metodiky riadenia, financovania 

a hodnotenia podpory VVaI. 

Predsedníčka KP doplnila, že metodika sa bude v budúcnosti aktualizovať a rozširovať aj na 

implementačnú časť, prisľúbila zaslať záväznú metodiku a vysvetlila, že stanoviská členov KP budú 

následne prednesené na rokovaní RVVTI. Následne otvorila diskusiu k bodu 7. 

P. Fodrek konštatoval, že nevidel zapracovanie pripomienok APVV k priemyselnému výskumu. 

Následne vyzval na pilotné vyskúšanie hodnotiacich panelov, a to len na základný výskum. 

Predniesol tiež názor, že nevieme zabezpečiť, aby zahraniční hodnotitelia neboli v konflikte 

záujmov a projekty boli chránené pred krádežou duševného vlastníctva. Poukázal na nutnosť 

personálnej, technickej a finančnej pripravenosti na zavedenie hodnotiacich panelov 

a poznamenal,  že zahraničné panely by mali hodnotiť až projekty nad 500 000 EUR, s čím by on 

osobne súhlasil. D. Straka vysvetlil, že APVV je špecifický prípad, keďže nemá v zákone definovaný 

rozdiel medzi základným a aplikovaným výskumom. Následne uviedol, že problém s krádežou 

duševného vlastníctva je rovnaký aj pri slovenských hodnotiteľoch a pri zahraničných sa tak nič 

nemení. Dodal tiež, že je v kontakte s riaditeľom APVV a aktívne sa snaží pomôcť s riešením 

technických problémov pri hodnotení, na ktoré plynie do konca roka 2023 aj tak prechodné 

obdobie. Predsedníčka KP poukázala na postupnosť zavádzania zahraničných hodnotiteľov do 

praxe.  

P. Fodrek poukázal na nedostatočnú výšku inovačných voucherov, ktoré podľa jeho názoru 

v  aktuálnej výške nevedia posilniť konkurencieschopnosť slovenského priemyslu.  

T. Varadínek vysvetlil, že spomínané inovačné vouchery sú určené pre malé a stredné podniky 

a v budúcnosti sa plánujú výzvy aj s vyššou podporou.  

Ľ. Šooš a T. Gregor vo  svojich príspevkoch poukázali na znižovanie podpory vedy a výskumu, 

rušenie a časté zmeny vo výzvach.   

Záver k bodu 7: Koordinačná platforma vzala na vedomie informáciu o príprave Záväznej metodiky 

riadenia, financovania a hodnotenia podpory VVaI. 

Bod 8 - Rôzne 

Predsedníčka KP otvorila bod Rôzne a vyzvala prítomných na prednesenie príspevkov a návrhov. 

V bode Rôzne neboli vznesené žiadne ďalšie návrhy. 

 

Bod 9 – Záver 

Predsedníčka KP sa poďakovala prítomným za podnetné návrhy a spoluprácu. 

 


